
    
    

 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr XXVII/05 

 
 
sesji Rady Miasta Działdowo  

odbytej w dniu 24 marca 2005  roku w sali konferencyjnej  Urzędu Miasta, w zamku  

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – przewodniczącej Rady Miasta. 

 
 

        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1415. 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  20  radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Ryszard DUCHNA                                   - burmistrz miasta  

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                             - z-ca burmistrza  

Pani Teresa NOWAKOWSKA                       - z-ca burmistrza  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - sekretarz miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  - skarbnik miasta 

Pan Eugeniusz SEGIET                                    - radca prawny urzędu  

Pani Monika SKRZYPEK                                - naczelnik Wydz. PIGŚ 

Pani Ewa NERS                                                 - naczelnik Wydz. Oświaty  

Pan Andrzej WITKOWSKI                             - komendant Straży Miejskiej  

Pani Jolanta DZIAŁAK                                    - pełnomocnik BM ds. Rozwiązywania 
                                                                                Problemów Alkoholowych 

Pan Tadeusz BRZOZOWSKI                           - kierownik MSD 

Pan Edward RADOMSKI                                - radny Sejmiku  

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                   - radny powiatu  

Pan Henryk PRZYBYSZEWSKI                     - radny powiatu  

Pan Waldemar BAŁABON                               - komendant powiatowy policji  

Pan Jerzy GIEZEK                                            - były komendant powiatowy policji  

Pan Bogdan CYWIŃSKI                                   - komendant powiatowej straży pożarnej  

Pan Ireneusz FALBA                                         - prezes PGKiM Sp. z o.o. w Działdowie  

Pani Krystyna ZBRZYZNA                              - przedstawicielka zw. zw. „Solidarność”  
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                                                                                 Oddz. Dzia łdowo                                           

 

Przewodniczący zarządów osiedli    -  zgodnie z załączoną listą obecności 

Przedstawiciele związków zawodowych  

Przedstawiciele telewizji i prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta  

 

 
 
 
Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

       
   
        Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz   stwierdziła prawomocność obrad.  

         

 

Pkt 2 

 

        Zmiany w porządku dziennym sesji : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM w imieniu burmistrza, zwróciła się o 

ujęcie w porządku dziennym sesji, projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej przy ul. Norwida 29 w 

Działdowie – przekazując, że projekt ten radni otrzymali w materiałach sesyjnych i że był on 

opiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony Środowiska.  

i 

Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz miasta wniósł o wycofanie z porządku obrad punktu 11 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie szczegółowych zasad utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy-Miasto Dzialdowo, motywując wniosek tym, że po naniesieniu do 

niego poprawek Komisji, uważa że właściwym by było, aby Komisja jeszcze raz 

przeanalizowała projekt, a ponadto dla uniknięcia wątpliwości co do interpretacji niektórych 

zapisów – projekt ten należy bardziej uszczegółowić.  

 

       Rada jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  wyraziła zgodę na wprowadzenie powyższych 

zmian. 
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po czym  

 
Pan Wiesław NOWICKI – przekazał, iż  w związku z tym, że nie widzi inicjatywy 

burmistrza wyartykułowanej w odpowiedzi na wniosek Klubu Radnych SLD  dotyczącej   

powołania komisji nadzwyczajnej do zajęcia się przygotowaniem jednolitych materiałów w 

zakresie planowania budżetu oświaty – wnosi, aby w dzisiejszym porządku obrad Rada 

zechciała przyjąć bądź odrzucić wniosek o powołanie takiej komisji.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz miasta wyjaśnił, że inicjatywa w tej sprawie nie należy 

do niego, lecz do Rady Miasta. I zwrócił się do Rady, żeby na podstawie art. 48 i 49 ustawy o 

systemie oświaty powołała radę oświatową, działającą przy Radzie Miasta. Zadania tego 

organu określa art. 48 ust. 2, a należy do nich badanie potrzeb oświatowych na obszarze 

działania jednostki samorządu terytorialnego oraz przygotowanie projektów  ich zaspakajania, 

opiniowanie budżetu jednostki samorządu terytorialnego w części dotyczącej wydatków na 

oświatę, opiniowanie projektów sieci publicznej szkół i placówek, opiniowanie projektów 

prawa miejscowego wydawanych w sprawach oświaty, wyrażanie opinii i wniosków w 

innych spraw dotyczących oświaty. Uważam – mówił dalej – że w naszym państwie  zawsze 

będą pewne kłopoty z oświatą i w związku z tym sądzę, że celowym byłoby istnienie 

odpowiedniego organu, który będzie się zajmował tymi sprawami.  

 
a 

 
Radny pan NOWICKI – uznał propozycję burmistrza za zasadną i wycofał swój wniosek o 

powołanie komisji nadzwyczajnej, udzielając poparcia propozycji złożonej przez burmistrza.  

 
        Rada 10 głosami „za”, „przeciwko” 8 i przy 2 „wstrzymujących się” postanowiła o 

podjęciu inicjatywy dotyczącej powołania rady oświatowej.  

 
        Po czym przystąpiła do realizacji porządku dziennego, w następującym brzmieniu :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokółu  poprzedniej sesji.  

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 
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5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych i 

stowarzyszenia gmin.  

7. Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 
8. Interpelacje radnych i zapytania. 

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo.  

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotów, w których wykonywana jest 

kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna.  

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

zabudowanej położonej przy ul. Norwida 29 w Działdowie.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych.  

 
13. Wręczenie panu Hieronimowi Skurpskiemu HONOROWEGO OBYWATELSTWA 

MIASTA.   

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym.  

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej przy ul. Orłowskiego w Działdowie, niezbędnej do 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej położonej przy 

ul. Orłowskiego 8 w Działdowie.   

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości niezbędnej do poprawienia warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej położonej w Działdowie  przy ul. Wita Stwosza.  

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości 

niezabudowanej położonej przy ul. Świerkowej róg ul. Chełmońskiego w Działdowie. 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu działek 

budowlanych położonych przy ul. Żwirki i Wigury w Działdowie.  

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Działdowo.  

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego.  

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych.  

 
22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2005. 

 
23. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Działdowo na rok 2005.   

 
24. Odpowiedzi na zapytania.  

 
25. Wolne wnioski i informacje.  

 

 
Ad pkt 3 

 

        Jednogłośnie, tj. 20 głosami „za” Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji.  

 

 
 
Ad pkt 4 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że w 

okresie miedzy sesjami  :  

 
- w dniu 3 lutego pani Regina Tomczak i pani Irena Jędrzejewska złożyły pisma, 

którymi zaskarżyły naszą uchwałę z poprzedniej sesji,  dotyczącą wyrażenia zgody na 

sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu przy ul. Tuwima na rzecz państwa 

Chyczewskich.  W odpowiedzi udzielonej 18 lutego br. poinformowała obie panie 

m.in. o tym, że Rada Miasta nie jest organem właściwym do rozpatrzenia skargi na 

swoją uchwałę, i że skargi na uchwały organów samorządu terytorialnego należy 

składać do Wojewódzkiego Sądu  Administracyjnego,   
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- wspólnie z Przewodniczącym Działdowskiego Oddziału Polskiego Towarzystwa 

Historycznego i Dyrektorem Działdowskiego Centrum Edukacji i Kształcenia 

Ustawicznego w dniu 9 lutego zorganizowali I Działdowskie  Forum Historyczne 

poświęcone dziejom Działdowa w latach 1945-1989.   

 
- 11 lutego wspólnie z burmistrzem przesłali wojewodzie warmińsko-mazurskiemu  

informacje dotyczące realizacji obowiązku składania oświadczeń majątkowych przez 

funkcjonariuszy samorządowych   oraz obowiązku  ich  publikacji  w  Biuletynie  

Informacji  Publicznej za rok 2002 i 2003.  Wojewoda zwrócił się do nas o takie 

informacje w związku z interpelacją w tej sprawie posła Zbigniewa Nowaka, złożoną 

do Podsekretarza Stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji, 

 
- 24 lutego br. wpłynęło do Rady pismo dzierżawców terenów spółdzielczych pod 

pawilonami handlowymi o wykup dzierżawionych przez nich terenów . Kopie tego 

pisma przekazała burmistrzowi oraz Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska, 

 
- w dniach 3 i 4 marca uczestniczyła z panią wice burmistrz w XXVI Zgromadzeniu 

Ogólnym Związku Miast Polskich w Gdańsku,  

 
- 8 marca br. otrzymała kopię protokółu Walnego Zgromadzenia Członków Koła 

Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej w Działdowie, z którego m.in. 

możemy się dowiedzieć o rozwiązaniu tego Koła z dniem 1 stycznia 2005 roku z 

uwagi na niemożność wyboru nowego zarządu oraz, że dotychczasowy zarząd  będzie 

funkcjonował do 30 czerwca br. i w tym czasie będzie realizował przedsięwzięcia 

związane z rozwiązaniem koła,  

 
- 11 marca pan Ryszard Bugucki, oczekujący na przydział mieszkania komunalnego 

złożył do Rady pismo, w którym zwraca się o spowodowanie przyznania mu 

mieszkania komunalnego, informując m.in., że otrzymał do wzglądu mieszkanie, które 

odpowiadało jego rodzinie – jednak nie dostał przydziału na ten lokal. Z pismem pana 

Boguckiego i odpowiedzią, którą otrzymał od  zastępcy burmistrza pana Błażejczyka, 

została zapoznana Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego, która 

podobnie jak zastępca burmistrza nie widziała możliwości przyznania mu  lokalu 

komunalnego z uwagi na nie spełnienie kryterium dochodowego, określonego  w 

uchwale Rady w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasoby Gminy- Miasto Dzialdowo. Dochód na członka tej rodziny 
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przekracza bowiem ustalone w uchwale 70% najniżej emerytury, czyli obecnie kwotę 

393,81 zł. 

 
- PKN ORLEN zwrócił się z prośbą o podjęcie działań umożliwiających im uzyskanie 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu. Ich wniosek został bowiem negatywnie 

zaopiniowany przez Gminną Komisję ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

gdyż nasza uchwała nie przewiduje sprzedaży alkoholu w CPN-ach, które nie 

prowadzą usług hotelarskich. Zwróciłam się do pana burmistrza – poinformowała 

przewodnicząca – o przygotowanie projektu nowej uchwały, uwzględniającego 

również   wcześniejsze uwagi  przekazane Radzie.    

 
- w czasie cotygodniowych, piątkowych dyżurów mieszkańcy zwracali się do niej 

głownie w sprawach  bytowych.  

 

 
Ad pkt 5 

 
        Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz miasta przedstawił sprawozdanie ze swojej 

działalności,  uwzględniające    wykonanie   uchwał   Rady   Miasta   w   okresie   między    

sesjami, tj.  od 27 stycznia 2005 r. do 23 marca 2005 r.  (stanowi ono załącznik do protokółu).  

 
 

Ad pkt 6 
 
        Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz złożył sprawozdanie z posiedzenia Zarządu 

Ekologicznego Związku Gmin „DZIAŁDOWSZYZNA” , na którym omawiano projektowane 

zmiany do Statutu Związku. 

Ponadto  przekazał, że  byli  na  rozmowie  z Marszałkiem Województwa.  W wyniku której  

1 kwietnia ma przyjechać do Działdowa pani dyrektor Szpindor w celu obejrzenia obiektu 

Szkoły  Medycznej, co  umożliwi   marszałkowi  podjęcie  właściwych decyzji w tej sprawie. 

I prawdopodobnie będzie możliwość pozyskania tego obiektu do zasobów miasta – 

poinformował burmistrz.  

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK – z-ca burmistrza  przekazał, że 27 stycznia uczestniczył w 

Zgromadzeniu Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich w Olsztynie, tematami którego były : 

- Polski Tydzień w Meklemburgii – spotkanie z przedstawicielami Towarzystwa 

Niemiecko-Polskiego w Meklemburgii – przekazując przy tym, że dni naszego 

województwa na terenie Meklemburgii odbędą się  w okresie od 6 do 11 września br.  
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- przyjęcie budżetu na rok 2005,  

- wybór przedstawicieli Związku do rad w Regionalnym Komitecie Sterującym ds. 

Rozwoju Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Pan Błażejczyk odczytał uchwałę 

w sprawie wyboru przedstawicieli, a jednym z wybranych  jest on,   

 

 

 
- spotkanie z panem Januszem Cichoniem , członkiem Zarządu Woj. Warmińsko-

Mazurskiego na temat : platforma Warmii i Mazur, stworzenie jednolitego systemu 

informatyzacji województwa,  

- przyjęcie  do Związku  Gminy Miłomłyn.  

 
        Ponadto poinformował, że 2 lutego reprezentował burmistrza na spotkaniu Komisji 

Dialogu Społecznego, zorganizowanym przez wojewodę. A dotyczyło ono sytuacji w branży 

drzewno-meblarskiej. Po czym złożył sprawozdanie z tego spotkania.   

 
Pani Teresa NOWAKOWSKA – z-ca burmistrza  złożyła sprawozdanie ze Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Miast Polskich , które odbyło się w dniach 3-4 marca w Gdańsku 

(sprawozdanie to stanowi załącznik do protokółu).  

 

 
Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym : 

 

Pan Adam STOLARSKI – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu  22 marca Komisja : 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta 

Działdowo, 

- po naniesieniu poprawek - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Miasto Działdowo,  

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej przy ul. Norwida 

29 w Działdowie – proponując ustalenie opłaty rocznej w wysokości 8% wartości 

nieruchomości, 
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- wysłuchała analizy burmistrza dotyczącej wniosków inwestycyjnych z zakresu 

infrastruktury drogowej i chodnikowej, realizowanych z ponadplanowych dochodów i 

nie ujętych w budżecie oraz związanych z infrastrukturą naziemną i podziemną,    

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 

trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej przy ul. Orłowskiego w 

Działdowie, niezbędnej do poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej położonej przy ul. Orłowskiego 8 w Działdowie , 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 

trybie bezprzetargowym nieruchomości niezbędnej do poprawienia warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej położonej w Działdowie przy ul. Wita 

Stwosza, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieruchomości niezabudowanej położonej przy ul. Świerkowej róg ul. Chełmońskiego 

w Działdowie,  

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w 

drodze przetargu działek budowlanych położonych przy ul. Żwirki i Wigury w 

Działdowie,  

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  projektu planu aglomeracji 

Działdowo, 

- negatywnie rozpatrzyła pismo właścicieli pawilonów handlowych, znajdujących się na 

gruntach będących w użytkowaniu wieczystym Spółdzielni Mieszkaniowej 

Lokatorsko-Własnościowej w Działdowie, ponieważ grunty te nie są w kompetencji 

działań Komisji, gdyż nie są własnością miasta.  

 
 
Pan Henryk JABŁOŃSKI  –  przewodniczący Komisji Oświaty,  Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał,  że    Komisja   obradowała  w  dniu 21 marca  , a   w   trakcie   tego   

posiedzenia : 

- po wysłuchaniu, przyjęła sprawozdania z działalności MBP i MDK oraz informacje o 

planach pracy tych jednostek na rok 2005. Przy czym Komisja wyraziła dezaprobatę i 

zaniepokojenie z faktu, że Miejska Biblioteka Publiczna, która pełni tak ważną 

kulturalną rolę w społeczeństwie – do dzisiaj nie ma właściwego lokalu,   

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym i większością głosów przyjęła trzecią propozycję, 

która brzmi :  1)dochód miesięczny na członka rodziny w wysokości do 50 zł – do 
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200% zasiłku rodzinnego, 2) dochód miesięczny na członka rodziny w wysokości od 

51 zł do 316 zł – 80% kwoty zasiłku rodzinnego,   

- po wysłuchaniu opinii dyrektorów Gimnazjum Nr 2 i ZSz Nr 2 – pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych.  

 
 
 
 
 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA  - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 21 marca Komisja : 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotów, w 

których wykonywana jest kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie 

użyteczna. Przy czym Komisja postawiła warunek, że burmistrz winien udzielić 

Miejskiej Służbie Drogowej wsparcia finansowego, niezbędnego do realizacji tego 

zadania,  

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym,. Opowiadając się za  propozycją trzecią, 

przedstawioną przed chwila przez przewodniczącego pana Jabłońskiego,  

- pozytywnie zaopiniowała wniosek Zarządu Koła Polskiego Stowarzyszenia na rzecz 

Osób z Upośledzeniem Umysłowym w Działdowie w sprawie ujęcia w planach 

inwestycyjnych miasta Działdowa budowy krytej pływalni,  

- czwarta sprawa, którą zajmowała się Komisja, to odwołanie pana Ryszarda 

Boguckiego, o którym wspominała przewodnicząca Rady. Komisja uznała odwołanie 

za bezzasadne, ale poparła decyzję o nie skreślaniu pana Boguckiego z listy 

oczekujących na mieszkanie pod warunkiem, że spełniać będzie wymogi prawne.  

  

Pan Stanisław STEFANINA – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał, że 

Komisja  na  posiedzeniu w dniu   23 marca : 

- zapoznała się z informacją przewodniczącego Ekologicznego Związku Gmin 

„DZIAŁDOWSZCZYZNA” nt. działalności Związku w roku 2004, jak również z 

zamierzeniami Związku na rok bieżący i lata następne, 

- po zapoznaniu się z wnioskiem Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego o 

wsparcie finansowe dla biura regionalnego naszego województwa w Brukseli, 

Komisja poprosiła burmistrza, aby zwrócił się o uszczegółowienie tego wniosku,   

- pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta w sprawach : 1) pomocy 

finansowej  dla  Powiatu Działdowskiego,  2) zmian w budżecie miasta na rok 2005, 
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3) w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych - 4 głosami „za”, przy 3 

„wstrzymujących się”. 

  

Pan Roman KARPIŃSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał przyjęte na 

posiedzeniu w dniu 31 stycznia : „Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2004 

roku” (stanowi ono załącznik do protokółu).  

 

 

a 

Pani  Teresa  BARTKOWSKA – przewodnicząca  Rady  w  odniesieniu  do  sprawozdania z 

prac Komisji Rewizyjnej -  na prośbę wiceprzewodniczącej Rady Nadzorczej PGKiM -

odczytała wyjaśnienie, następującej treści „ Zarząd PGKiM Sp. z o.o. w Działdowie 

informuje, że nie dofinansował żadnego szkolenia zastępcy przewodniczącego Rady 

Nadzorczej pani Teresie Nowakowskiej”.  

 

 
Ad pkt 8 

 

        Interpelacje radnych i zapytania : 

 

Radny pan Henryk JABŁOŃSKI – w imieniu mieszkańców tzw. blokowisk zwrócił uwagę 

na stan dróg osiedlowych, a jako przykład podał ulicę Norwida od ośrodka zdrowia do sklepu 

Albert, gdzie jak powiedział – jest dziura na dziurze. I zapytał -   czy można coś w tym 

zakresie zrobić.   

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK – z-ca burmistrza odpowiedział, że działania zostałyby podjęte 

już dość dawno, ale nie pozwala na to pogoda.   Próbowaliśmy zasypywać dziury gruzem z 

płytek i żwirem, żeby to czasowo zabezpieczyć, jednak  to się wybija. Mieliśmy masę , dzisiaj 

przyszło kolejne 12 ton masy na zimno i jak tylko pogoda na to pozwoli sukcesywnie 

będziemy to robili.   

 
Radna pani Elżbieta KONARZEWSKA -  zapytała burmistrza – jak na dzień dzisiejszy 

wygląda sprawa przeniesienia własności gruntów, będących w użytkowaniu wieczystym 

Spółdzielni Mieszkaniowej. Po raz kolejny zwracam się z tym pytaniem na sesji  -przekazała 

– ponieważ od 5 kwietnia Spółdzielnia organizuje  zebrania grup członkowskich , na których  

temat ten będzie dominował, z tego względu, że kolejne spotkanie w postaci zebrania 
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przedstawicieli, będzie praktycznie zobowiązane do ewentualnego podjęcia uchwały w tym 

temacie.   

 
a 

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz  wyjaśniał, że dopiero niedawno spółdzielnia złożona 

podziały, o które prosiliśmy  oraz wycenę, która teraz jest weryfikowana, ponieważ została 

przygotowana niezgodnie z ustawą.  Po skorygowaniu wyceny – informował – będzie 

zaproszenie na konkretne rozmowy, ponieważ odbywa się to w ten sposób, że są prowadzone 

negocjacje w sprawie nieruchomości. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM dodała, że w związku z tą sprawą 

wpłynęło do Rady pismo od osób prowadzących działalność gospodarczą, dzierżawiących 

tereny od Spółdzielni Mieszkaniowej. Zwracają się oni do nas z prośba, z apelem  o przejęcie 

tych gruntów przez miasto i sprzedanie im ich. Skarżą się bowiem na zbyt wysokie czynsze, 

pobierane przez Spółdzielnię,  co nie daje im możliwości rozwoju swoich małych firm. Także 

myślę – przekazała – że przed Radą stoi duże zadanie pogodzenia interesów mieszkańców, 

członków Spółdzielni i interesów dzierżawców, którzy prowadzą działalność gospodarczą i 

utrzymują się z tego oraz zatrudniają pracowników.  

 
Pan DUCHNA – burmistrz poinformował ponadto, że w efekcie prowadzonych rozmów 

zostały nareszcie wydzielone ulice publiczne, które są do przejęcia przez miasto. Wydzielono 

także działki zajęte pod działalność gospodarczą. Ale czy Spółdzielnia zrezygnuje z kury 

znoszącej złote jajka ? Przypomnę jedynie – kontynuował burmistrz – że ci ludzie muszą 

dostosować obiekty do wymogów zgodnych z przepisami, a bez długotrwałej dzierżawy lub 

własności nie są w stanie tego zrobić. Jest to więc na pewno problem, jednak my musimy 

najpierw rozwiązać pierwszy problem, tj. uregulowanie sprawy przeniesienia własności 

użytkowania wieczystego i myślę – przekazał - że w tej sprawie zawrzemy odpowiednie 

porozumienie.  

 
 
Moje pytanie dotyczyło uregulowania sprawy przeniesienia gruntów będących w 

użytkowaniu wieczystym Spółdzielni – wyjaśniała radna pani KONARZEWSKA  – a więc 

chodzi mi o grunty pod blokami. Temat ten ciągnie się od 2004 roku – proszę więc o 

precyzyjną datę ewentualnego spotkania ostatecznego w tej sprawie i przekazania odpowiedzi 

na piśmie, bo w dokumentach Zarządu Spółdzielni znajduje się informacja, że podczas 
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spotkania w Urzędzie Miasta padło zapewnienie, że temat zostanie sfinalizowany do końca 

marca.  

 
a 
 
Pan Ryszard  DUCHNA – burmistrz uznał, że jego odpowiedź jest dość precyzyjna. Otóż – 

mówił – niedawno wydzielono ostatnią działkę, a dlaczego nie zrobiono tego wcześniej ? 

Odpowiedź należy uzyskać od Zarządu Spółdzielni.  Doprowadziliśmy do tego, że jest 

wycena, tak więc   zaraz po świętach będą rozmowy. Co do negocjacji, to Zarząd Spółdzielni 

dostaje pewne upoważnienie do ich prowadzenia i takie jakie dostał, takie będzie realizował. 

Po czym przypomniał, że wcześniej Spółdzielnia wnosiła o grunty pod blokami. Natomiast 

teraz wnoszą już o całość, bo w końcu zrozumieli, że trzeba także wydzielić resztę i 

przygotować to w całości, ale to wszystko odbyło się po rozmowach z nami. Miasto jest 

zainteresowane  ostatecznym uregulowaniem tej sprawy – zapewnił. I powtórzył, że po 

świętach odbędzie się spotkanie i konkretne rozmowy – dodając, że rozmowy w tej sprawie 

prowadzone będą  jedynie z Zarządem Spółdzielni, z nikim więcej.  

 
Radny pan Józef SPYCHALSKI – nawiązując do sprawozdania z prac Komisji Oświaty – 

zapytał – czy jest zamiar przeniesienia biblioteki do jakiegoś innego lokalu na terenie miasta ?  

 
Pan DUCHNA – burmistrz odpowiedział m.in., że podjęto działania w tym temacie i 

potrzeba będzie teraz ekspertyza co do tego, czy obiekt można przystosować do tego celu. 

Obiekt na ten cel musi bowiem spełniać pewne parametry, a te najtrudniejsze do spełnienia 

dotyczą spraw przeciwpożarowych. I to one zamykają nam drogę umieszczenia biblioteki w 

pewnych obiektach już istniejących, bo nie spełni się tych wymagań bez prawie kapitalnej 

przebudowy. Chcemy więc mieć ocenę eksperta – czy obiekt ten da się przystosować na 

siedzibę biblioteki.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM przed udzieleniem głosu panu Jerzemu 

Giezkowi, byłemu komendantowi powiatowemu policji  - powiedziała – pan Jerzy Giezek 

pełniąc funkcję komendanta był zawsze otwarty na współpracę z Radą Miasta , uczestniczył 

w spotkaniach, w posiedzeniach komisji  dotyczących bezpieczeństwa i porządku publicznego 

w naszym mieście. Na sugestie radnych zawsze starał się reagować i w miarę możliwości 

rozwiązywać problemy, których tak jak w całym kraju – nie brakuje też w naszym mieście.  

Po czym w imieniu własnym i radnych podziękowała panu Giezkowi za współpracę , życzyła 

mu dużo satysfakcji na dalszej drodze życia i  przekazała, że liczy na dalszą współpracę.  
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Pan Jerzy GIEZEK – poinformował, że w lutym br. złożył raport o przejście na emeryturę z 

uwagi na osiągnięcie wieku emerytalnego. Uroczystość związana z przekazaniem jednostki 

odbyła się 28 lutego przy udziale komendanta wojewódzkiego policji i zaproszonych gości.  

Nie mniej jednak dzisiaj korzystając z okazji – przekazał – chciałbym serdecznie 

podziękować za współpracę pani przewodniczącej, panu burmistrzowi i przewodniczącym 

komisji. Uważam, że zawsze potrafiliśmy znaleźć wspólny język , a często sygnalizowane 

problemy przyczyniały się do poprawy porządku i bezpieczeństwa mieszkańców Działdowa. 

Co do mojej przyszłości – mówił dalej – to jak państwo widzą – czuję się młodo i na pewno 

pole i siły swojej działalności skieruję w najbliższej przyszłości m.in. na rzecz dalszego 

dbania o bezpieczeństwo i porządek  publiczny.  

 

 

 

Pan Waldemar BAŁABON  - komendant powiatowy policji przekazał, iż cieszy się bardzo, 

że może pracować w mieście Działdowo z taką załogą policyjną i z takimi przedstawicielami 

samorządów, jakich spotkał dzisiaj na tej sali.   

Po czym powiedział, że dobre wzorce wypracowane przez poprzedniego komendanta, które 

skutkowały dobrą współpracą, a przede wszystkim  dobrym stanem bezpieczeństwa 

mieszkańców naszego miasta – będą przez niego kontynuowane. Zawsze jestem do 

dyspozycji państwa – zadeklarował – i będę uczestniczył w tych spotkaniach, na których 

wspólnymi wnioskami, wspólnymi siłami możemy podnieść poziom bezpieczeństwa na 

terenie naszego miasta i całego powiatu. A kończąc wystąpienie podziękował panu Jerzemu  

Giezkowi w imieniu załogi za dotychczasowa współpracę, za osiągnięte wyniki służbowe i 

życzył mu wszystkiego najlepszego.  

 

 

Ad pkt 9  

 

        Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo  : 

 

W dyskusji : 
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Radny pan Wiesław NOWICKI  - zaczął od tego, iż myśli, że co do zasadności podniesienia 

cen za wodę i odprowadzane ścieki zdecydowana większość radnych nie ma większych uwag.  

Na posiedzeniu Komisji, która opiniowała ten projekt większość spraw udało się wyjaśnić z 

prezesem PGKiM przekazał -  natomiast w dalszym ciągu budzi wątpliwości zapis dotyczący 

pobierania stawki opłaty abonamentowej za mierniki spływu ścieków, których na dzień 

dzisiejszy nie ma. Nie ma bowiem jasności co do tego, czy ta opłata będzie pobierana po 

wejściu w życie uchwały,  bez względu na to czy będziemy mieli te liczniki zrzutu ścieków, 

czy też dopiero po założeniu takich liczników ?  

Druga sprawa – kontynuował – w materiałach dostarczonych radnym, uzasadniających akurat 

taką wysokość podwyżki opłat - które są drugą wersją podwyżki – nastąpiła pewna żonglerka 

danymi. A ponieważ radni mają ograniczone możliwości wglądu  w zasadność uzasadnień 

kosztowo-cenowych  wnoszę – przekazał – ażeby Rada Nadzorcza i Walne Zgromadzenie, w 

osobie pana burmistrza, przy okazji przyjmowanego wkrótce sprawozdania rocznego z 

wyników ekonomicznych przedsiębiorstwa – skonfrontowało dane zawarte w uzasadnieniu z 

wynikami. I jeśli są one zgodne, żebyśmy usłyszeli, że  kalkulacja ta została przeprowadzona 

właściwie i rzetelnie. Natomiast gdyby były różnice, to byśmy chcieli również usłyszeć, co 

było  przyczyną i powodem, że zostały zawyżone, albo zaniżone.  

I trzecia uwaga – mówił dalej – dotyczy ponoszenia przez przedsiębiorstwo pewnych kosztów 

na płukanie sieci wodociągowej . Wiadomym jest, że  ta sieć na terenie miasta jest mocno 

wyeksploatowana . Częste są przerwy w dostawach wody, częste awarie.  A co się dzieje po 

awarii i zatrzymaniu dostawy wody  -otóż –  przez co najmniej kilka godzin woda lecąca z 

kranów jest w stanie opłakanym. Wiem, że przyczyną tego   jest zakamienianie, zażelazienie 

rur osadami itd. Ale, jeśli przedsiębiorstwo pokazuje nam, że w kosztach dostawy wody są 

ujęte pewne koszty ponoszone z tytułu płukania sieci wodociągowej, to po każdej awarii na 

tyle powinna być ona płukana, żeby jakość wody dostarczana do odbiorów była co najmniej 

w stanie nadającym się do użytku. Natomiast to płukanie sieci w tej sytuacji można 

potraktować tak, że ono odbywa się poprzez odbiorów – kosztem odbiorców.  

 
Pan Ireneusz FALBA – prezes PGKiM Sp. z o.o. odnosząc się do wypowiedzi radnego pana 

Nowickiego odpowiedział : 

- opłaty abonamentowe za liczniki odbioru ścieków będą pobierane od momentu 

podpisania stosownej umowy na ich użytkowanie, 

- jeżeli chodzi o drugie pytanie, czyli kontrowersyjne koszty związane z utrzymaniem 

przedsiębiorstwa – otóż – jestem prezesem przedsiębiorstwa od 1,5 roku i już od 

sierpnia naprawdę staramy  się przebudować tę firmę i dostosować ją do warunków 

przede wszystkim światowych. Jest to  droga trochę wyboista, aczkolwiek większość 
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możliwości staramy się wykorzystać.  Jeżeli chodzi o koszty ogólnozakładowe – 

kontynuował – to pierwszym elementem, który wprowadziliśmy było podzielenie tych 

kosztów według innego klucza. Jest to klucz podziału zgodny z ustawą o 

rachunkowości, a wariant ten polega na podziale proporcjonalnym do 

przyporządkowanej sprzedaży poszczególnym zakładom. Doprowadziło to do tego, że 

zakład, który zajmuje  kluczowe miejsce w naszej działalności, bo generuje ok. 64% 

przychodów, czyli zakład wodociągów i kanalizacji został bardziej dociążony tymi 

kosztami, a inne zakłady związane ściśle z naszą gospodarką na zasadach ściśle 

komercyjnych odzyskały kondycję.  

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI – poinformował, że na zebraniu osiedlowym mieszkańcy 

poruszyli temat sieci wodociągowej w ulicy Żeromskiego, na której w latach 2001 i 2002 

zamarzła woda w wodociągu, w wyniku czego przez trzy miesiące byli oni pozbawieni wody.  

W związku z tym zwrócili się z pytanie do burmistrza Błażejczyka – czy w tym roku ta sieć 

zostanie przebudowana bądź docieplona. Natomiast w planie inwestycyjnym nie dopatrzyłem 

się tej inwestycji – przekazał.  

 
a 

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK – z-ca burmistrza odpowiedział, że plan inwestycyjny urządzeń 

wodno-kanalizacyjnych na rok 2005 obejmuje także przebudowe sieci wodociągowej z 

przyłączami w pasie drogowym ulicy Żeromskiego. W zależności od tego, czy trzeba będzie 

przebudować całą sieć, czy tylko na pewnych odcinkach – zabezpieczono na tę inwestycję 

kwotę od 20.000 do 40.000 zł. Tak więc po odmarznięciu gruntu zostaną przeprowadzone 

odkrywki, które pozwolą na ustalenie, czy trzeba przebudować całą sieć, czy tylko jej część i 

w których miejscach.  

 

        Po czym podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVII/228/05 

 
Rada zatwierdziła taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie miasta Działdowo.  

 

 

Ad pkt 10 
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        Podjętą  jednomyślnie ,tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą Nr XXVII/229/05 

 
Rada wyznaczyła podmioty, w których wykonywana jest kara ograniczenia wolności  oraz 

praca społecznie użyteczna , tj. Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

Sp. z o.o. w Działdowie oraz Miejska Służbę Drogową w Działdowie.  

 
A przed podjęciem tej uchwały : 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – sekretarz miasta zwracał uwagę na obciążanie 

samorządów pewnymi zadaniami. Na pewno macie państwo świadomość – mówił – że pomoc 

wymiarowi sprawiedliwości w wykonywaniu kary jest pomocą szczytną i pożądaną. 

Natomiast wiąże się to z większą ilością kłopotów, niż tego przysłowiowego zysku.  

Pieniądze, które rzekomo  mają wypracować odbywający karę są pieniędzmi – jak określiłem 

na komisji – wirtualnymi. A ich ubezpieczenie, poddanie badaniom lekarskim , nadzorowanie 

itd. –  to pieniądze rzeczywiste. Stąd też w imię interesu społecznego tę karę trzeba 

wykonywać i musimy się do tego przymierzyć. Na etapie wykonawczym tej uchwały pan 

burmistrz zwróci się do MSD o wyszacowanie kosztów tej obsługi  i przymierzy się do 

wsparcia finansowego tej jednostki, która w swojej działalności  uzyskuje niewielki zysk, bo 

taka jest jej powinność.  

 

 

Ad pkt 11 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej zabudowanej położonej przy ul. Norwida 29 w Działdowie : 

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM przekazała, że radni otrzymali 

zmieniony projekt uchwały, a zmiana ta polega na dodaniu ust. 2 do § 1. Nadto 

poinformowała, że projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska oraz, że burmistrz miasta proponuje ustalenie opłaty rocznej w wysokości 8% 

wartości nieruchomości, co  poparła  Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska.  

 
W dyskusji : 
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Radny pan Antoni KOŹMIŃSKI – zapytał czy taka wysokość opłaty była dyskutowana z 

lekarzami prowadzącymi w tym budynku praktyki lekarskie. Ma bowiem wątpliwości czy ta 

wysokość czynszu mieści się w granicach im możliwości. Wiadomo jakimi kosztami 

obciążona jest ta działalność i boje się – przekazał – że zbyt duży czynsz  może ograniczyć 

ich możliwości w zakresie diagnostyki pacjentów,  czyli, żeby to się nie odbiło na jakości 

udzielania usług, a więc, żeby nie wymusiło oszczędności na stricte lekarskim działaniu, bo 

8%, to jest spora kwota.  

 
a 

 
Radny pan Adam STOLARKI – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska wyjaśniał, że problem ten był dyskutowany na posiedzeniu Komisji, w którym w 

imieniu Zespołu Praktyk Lekarskich uczestniczył pan Smolicz, który miał do tego delegację 

innych lekarzy, pracujących w przychodni przy ul. Norwida. Pan Smolicz był w pełni 

usatysfakcjonowany tą kwotą, a  z podatkiem VAT  wynosi ona miesięcznie dla całości 

praktyk  - 2.806 zł.  

 
Przewodnicząca Rady -  dodała, że jest to ta sama kwota, która obowiązywała dotychczas, 

po czym odczytała projekt uchwały. 

 

 

        Rada 19 głosami ”za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXVII/230/05 

 
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej zabudowanej 

położonej przy ul. Norwida 29 w Działdowie na rzecz Lekarzy Praktyk Rodzinnych.  

 

        Po  zrealizowaniu kolejnego punktu  porządku obrad  Rada wróciła do wyżej podjętej 

uchwały, i tak :  

 
Pan Adam STOLARSKI – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska  

zwrócił się o przerwę w obradach , gdyż jak powiedział – dopatrzył się pewnego 

nieporozumienia co do treści przegłosowanej uchwały. Komisja na swoim posiedzeniu –

przekazał – opiniowała projekt uchwały bez ust. 2 w § 1. Tak więc  włączenie do projektu 

uchwały zapisu zawartego w ust. 2 nie było głosowane i opiniowane przez Komisję.  
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Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM poinformowała, że z notatki, którą 

posiada wynika, że zapis do § 1 w brzmieniu : „umożliwić przedłużenie  dzierżawy na okres 

kolejnych 10 lat na wniosek założony przez dzierżawców przed upływem terminu 

dzierżawy”- został wprowadzony na wniosek Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska.  

Oczywiście zgadzam się na krótka przerwę – przekazała – ale przed ogłoszeniem dyskusji nad 

projektem uchwały zaznaczyłam, że projekt został zmieniony. Wszyscy państwo ten projekt 

otrzymaliście wcześniej, a ponadto  odczytałam go przed poddaniem  pod głosowanie . I nikt 

z państwa radnych nie wniósł zastrzeżeń do tego zapisu, dlatego też projekt został 

przegłosowany i nie wiem czy jest potrzeba głosowania go ponownie.  

 
Radny pan Krzysztof TABACZKA -  zabierając głos w dyskusji powiedział, że nie chciałby 

rozmawiać na temat, czy jest taka potrzeba, czy też nie.  Natomiast uważam – przekazał – że 

w tym wszystkim nastąpiło lekkie przekłamanie, ponieważ przy przedstawianiu projektu 

uchwały powiedziała pani , że uzyskał on  pozytywną opinię Komisji, co nie do końca jest 

zgodne z prawdą,  gdyż Komisja dyskutowała nad nieco innym projektem.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz miasta wyjaśnił, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki 

i Ochrony Środowiska padły wnioski o włączenie do projektu uchwały takiego zapisu i 

dlatego  treść projektu została rozszerzona. To był wniosek, który padł na Komisji – 

powtórzył – była dyskusja na ten temat i wniosek został przez Komisje zaakceptowany. My 

tego nie proponowaliśmy – przekazał.  

 

Była dyskusja na ten temat – potwierdził pan STOLARSKI – ale wniosek ten nie został  

przegłosowany.  

 
Radny pan Jerzy BRZOZOWSKI -  poinformował, że to on złożył wniosek na posiedzeniu 

komisji o umożliwienie przedłużenia umowy dzierżawy. Była w tej sprawie dyskusja i 

wątpliwości, co do tego czy taki zapis jest możliwy do wprowadzenia od strony prawnej. I 

ustalono, że jeżeli od strony prawnej będzie to możliwe – to taki zapis w tej uchwale zostanie 

uwzględniony.  

Był jeszcze jeden wniosek – kontynuował – dotyczący tego, że przeznaczenie tego budynku 

w okresie dzierżawy ma służyć tylko i wyłącznie celom lekarskim.  

Także ja uważam – przekazał – że to był wniosek  Komisji  o wprowadzenie takiego zapisu 

do projektu uchwały.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM zwracała uwagę na to, że 

umożliwienie przedłużenia umowy dzierżawy nie jest równoznaczne z przedłużeniem 
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umowy.  Po czym zapytała radnych – czy wniosek radnego pana Stolarskiego o reasumpcję 

uchwały uważają za słuszny  - „za” opowiedziało się 10 radnych i przewodnicząca ogłosiła 

przerwę w obradach, prosząc radnych o ponowne przedyskutowanie i powrót do tematu 

a 

Pan Eugeniusz SEGIET – radca prawny zwrócił uwagę, że zgodnie z § 59 naszego Statutu – 

uchylenie lub zmiana podjętej uchwały może nastąpić tylko w drodze odrębnej uchwały, 

podjętej nie wcześniej niż na następnej sesji.  

 
Pani BARTKOWSKA -  powiedziała, że tak, ale w związku z tym, że padł wniosek o 

przerwę, została ta przerwa przegłosowana i w tej chwili ją ogłasza.  

 
        Do tego tematu Rada wróciła w ostatnim punkcie porządku sesji.  

 
 

Ad pkt 12 

 

        W  dyskusji nad projektem Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych : 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK – rozpoczął od tego, że tradycyjnie zabiera głos w tym 

temacie. Jak wiadomo – mówił – często różniliśmy się w tych programach, czy 

sprawozdaniach.  Natomiast  teraz widać,  że tych  różnic jest coraz mniej, z czego bardzo się  

 
cieszy. Ostatnio pozytywnie wyrażałem się o czytelności sprawozdania, o lepszym, 

racjonalnym wydatkowaniu pieniędzy, a dziś także muszę stwierdzić – przekazał – że 

znacznie poprawia się program. Bardzo dobrze, że znalazło się w nim dofinansowanie zakupu 

sprzętu sportowego, a  najbardziej cieszy go  punkt dotyczący zorganizowania letniej bazy 

wypoczynkowej dla dzieci i młodzieży uczestniczącej w zajęciach profilaktyczno-

wypoczynkowych podczas wakacji. Myślę – mówił dalej – że ośrodek ten będzie nie tylko dla 

młodzieży i dzieci, ale także dla ich rodzin.  

Po czym zwrócił się do pani Działak o   podanie szerszej informacji na temat tej bazy. 

Ponadto odnosząc się do ujętego w zadaniach dofinansowania do wyposażenia w sprzęt, gdzie 

podmiotem realizującym ma być SP ZOZ Działdowo – zapytał czy jest już jakiś konkretny 

sprzęt na uwadze, czy tylko poprzez ten zapis stwarza się taką możliwość?  Ponadto 

nawiązując do zmiany ustawy o wychowaniu w trzeźwości – poprosił o przybliżenie  - na co 

jeszcze można wydawać pieniądze.  
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Pani Jolanta DZIAŁAK – pełnomocnik BM ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

wyjaśniła, że jeśli chodzi o sprzęt, to pozostawiono tu furtkę, ale wstępnie zaczęli rozmowy 

na ten temat i  najprawdopodobniej będzie to alko test, albo alko mat. Jeżeli chodzi o bazę, o 

wypoczynek – opowiadała dalej – to będzie to kontynuacja tego, co  było w roku ubiegłym. 

Jak państwo pamiętacie  - mówiła – zostały zakupione namioty, które chcemy wykorzystać 

dla urozmaicenia dzieciom wypoczynku nawet na terenie miasta. A wypoczynek ten będą 

nadzorować harcerze.  

 

        Podjętą 20 głosami „za” , tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVII/231/05 

 
Rada przyjęła Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

rok 2005.  

 

 

Ad pkt 13 

 

        Wręczenie HONOROWEGO OBYWATELSTWA MIASTA : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM odczytała uchwałę Nr XXVI/220/05, 

którą  w  dniu  27 stycznia br.  Rada  Miasta  nadała  Honorowe   Obywatelstwo Miasta panu  

 

Hieronimowi Skurpskiemu. Po czym przekazała mu tę uchwałę, a burmistrzowie Duchna i 

Nowakowska wręczyli panu Skurpskiemu  : statuetkę „Honorowe Obywatelstwo Miasta 

Działdowo” , herb i flagę miasta oraz legitymację potwierdzającą nadanie honorowego 

obywatelstwa .  

 

Kwiaty panu Skurpskiemu wręczyli : pani Nowakowska w imieniu władz i mieszkańców 

miasta, pan Janicki – starosta w imieniu władz powiatu i mieszkańców powiatu oraz osoby 

prywatne.  

 
        Po czym pan Borowski odegrał na trąbce hejnał miasta. 

 
następnie  
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Głos  zabrała  zastępca burmistrza – pani Teresa NOWAKOWSKA – która powiedziała. 

Oto historyczna chwila w kadencji tej Rady, ale nade wszystko w życiu naszego miasta. Przed 

nami bohater dzisiejszej uroczystości, pan Hieronim Skurpski – syn tej Ziemi. Z życiorysem i 

całym dorobkiem pana Skurpskiego zapoznaliśmy się podczas spotkań naszych komisji, jak 

również w momencie podejmowania tej uchwały na poprzedniej sesji. Cały życiorys 

przedstawił wiceprzewodniczący Rady, pan Marian Odachowski, który zrobił to wspaniale. 

Znamy szczegóły z życia pana Skurpskiego, które są dowodem, że na tej długiej i niełatwej  

drodze jego życia  było wiele wyborów. Ale dowiedzieliśmy się również, że tych wyborów 

dokonał z ogromnym  honorem.  Nade  wszystko  nie  zdradził  tej  Ziemi .  Ponadto  przez  

całe  życie propaguje tradycje tej Ziemi i to, co ukochał, co zostało mu wdrożone przez jego 

babcię, która całą miłość do tej Ziemi przelała do serca swojego wnuka.  

Jest nam niezmiernie miło, że dzisiaj doceniając ten ogromny dorobek twórczy, którego 

dowodem są wszelkie publikacje, ale nade wszystko cały dorobek artystyczny, możemy pana 

w jakiś skromny sposób uhonorować. Jest nam bardzo milo, że ta historyczna chwila 

nadawania tytułów obywatelskich rozpoczyna się od naszego ziomka, od naszego rodaka, od 

naszego wielkiego Polaka. Życzę panu, by ten dorobek jeszcze się powiększał i oby pana 

miłość do tej ziemi owocowała jeszcze wieloma różnymi wydawnictwami twórczymi i 

oczywiście malarskimi. Życzymy również sobie, aby pan pamiętał o naszym mieście, 

odwiedzał je i w miarę możliwości starał się u nas pokazać coś ze swojej twórczości.  W 

imieniu wszystkich mieszkańców Działdowa życzę wiele zdrowia i długich lat życia.  

 

 

 

 

 
Pan Hieronim SKURPSKI – powiedział, że jest ogromnie zaskoczony tym wyróżnieniem, 

którego się nie spodziewał, a za które serdecznie dziękuje, choć sądzi, że  mamy lepszych od 

niego i  bardziej zasłużonych pod pewnymi względami.  

Cieszę się bardzo – mówił dalej – że uroczystość ta odbywa się akurat w tym miejscu, które w 

czasie mojej młodości często zwiedzałem, a które było prawie ruiną. Natomiast   dziś  są tu 

tak piękne sale. Paradowałem wzdłuż tych murów, oglądając miasto przez okienka strzelnicze 

i to jest bardzo piękne. A z drugiej strony jestem ogromnie wzruszony tym, że jest to pierwsze 

tego typu wyróżnienie.  

Dostałem legitymację , z której wynikają pewne prerogatywy, ale mnie  interesuje, co osoba, 

która otrzyma coś takiego ma uczynić dla was, dla mieszkańców, dla tego regionu. Jak tylko 

otrzymałem tę  legitymacje,  to od razu pomyślałem no dobrze prawa są, a gdzie obowiązki ? 
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I choć moje możliwości ze względu na wiek są ograniczone, to jeżeli zaistnieją pewne 

możliwości, na pewno nie będą unikał, nie będę się wypierał i będę wspomagał – proszę tylko 

z pewnymi inicjatywami wystąpić, w których  mogę coś pomóc i które mogą być przydatne 

powiatowi.   

Nadto pan Skurpski przekazał, iż wyróżnienie to traktuje jako pewien symbol ludzi, którzy 

przewinęli się przez Warmię i Mazury, a  którzy wywodzili się stąd  i zaznaczyli się w historii 

tego regionu, a nawet Rzeczypospolitej, a którzy już nie żyją.  

 

 

Ad pkt 14 

 

        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXVII/232/05 

 
która ustaliła regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Miasta Działdowo.  

 

 

Ad pkt 15 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” 

 

 

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXVII/233/05 

 
Rada wyraziła zgodę na sprzedaż w trybie bezprzetargowym  nieruchomości położonej przy 

ul. Orłowskiego w Działdowie, niezbędnej do poprawienia warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej położonej przy ul. Orłowskiego 8 w Działdowie.  

 

 
Ad pkt 16 

 

        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXVII/234/05 
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w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym  nieruchomości 

niezbędnej do poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej położonej 

w Działdowie przy ul. Wita Stwosza.  

 

 

Ad pkt 17 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVII/235/05 

 
Rada postanowiła o sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości niezabudowanej położonej 

przy ul. Świerkowej róg ul. Chełmońskiego w Działdowie.  

 

 

Ad pkt 18 

 

        W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu działek budowlanych położonych przy ul. Żwirki i Wigury w Działdowie  -   radny 

pan Bogdan KASZUBSKI –  zapytał  –  czy  działki  te  leżą w bezpośrednim sąsiedztwie  

gruntu,   który    został    wykupiony    z   przeznaczeniem   dla    przyszłego   inwestora ? 

pani SKRZYPEK  - odpowiedziała, że nie.  

 

 

 

        I Rada jednogłośnie, tj. 20 głosami „za”  podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXVII/236/05 

 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu działek budowlanych położonych 

przy ul. Żwirki i Wigury w Działdowie.    

 

 
Ad pkt 19 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  
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                                       U c h w a  ł ą   Nr XXVII/237/05 

 
Rada pozytywnie zaopiniowała projekt planu aglomeracji Działdowo.  

 

 

Ad pkt 20 

 

        20 głosami „za”, tj. jednogłośnie Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXVII/238/05 

 
którą wyraziła zgodę na udzielenie pomocy finansowej dl Powiatu Działdowskiego w celu 

realizacji przez Powiat zadań z zakresu ochrony zdrowia, tj. na zakup koncentratora tlenu dla 

Hospicjum Domowego.  

 

 

Ad pkt 21 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych : 

 

        Prawie godzinna dyskusja nad projektem tej uchwały, w zdecydowanej większości 

dotyczyła proponowanego przez radnego pan Józefa SPYCHALSKIEGO – ustalenia przez 

burmistrza cen na najem i korzystanie z pomieszczeń budynków szkół i sal gimnastycznych 

oraz upustów dla grup uczniowskich i czy imprez. Pan Spychalski mówił m.in., że stawki 

wynajmu winny być takie same dla szkół, bo jak twierdził – niczym nie różni się wynajem 

sali lekcyjnej w szkole podstawowej od sali w gimnazjum.   A zarządzenie burmistrza 

ułatwiłoby dyrektorem gospodarowanie majątkiem gminy, bo za jakiś czas mogą  być uwagi 

w stosunku do dyrektorów poniekąd uzasadnione – dlaczego w tej szkole tak tanio wynajmują 

pomieszczenia. Więc jest to w obronie dyrektorów.  

A pan Ryszard DUCHNA – burmistrz miasta wyjaśniał, że  rozmawiał na ten temat z 

naszymi radcami prawnymi, którzy twierdzą, że nie ma podstaw prawnych pozwalających na  

wprowadzenie cen sztywnych za wynajem, bo są to umowy cywilno-prawne. Natomiast będą 

rozmowy z dyrektorami  o udostępnianiu sal dla klubów.  Nie mniej jednak jeżeli pan radny 

Spychalski ma uchwałę w tej sprawie, to proszę o jej  przekazanie – powiedział – dodając, że 

mając uchwałę wzorcową, na pewno spróbują to  przygotować i przedstawić.  
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Pan SPYCHALSKI  - mówił jeszcze, że nie jest to żadne novum, bo inne gminy i powiaty 

stosują jednolite stawki i upusty,  a RIO im tego nie zakwestionowało.  Ponadto przekazał, że 

rozmawiał z niektórymi dyrektorami naszych szkół, którzy chcą, żeby stawki były ustalone 

przez burmistrza. Nadto , aby dyrektorzy mogli przygotować plan dochodów  muszą wiedzieć 

ile mają wziąć za wynajem. A w dalszej wypowiedzi pytał – czy nie można ustalić tych 

stawek i upustów z dyrektorami. Są to przecież tylko cztery jednostki, a wie, że jedna czy 

dwie z nich już złożyły propozycje w tej sprawie do burmistrza.  

Burmistrz –  jeszcze  kilkakrotnie wypowiadał się przeciwko ustalaniu przez niego cen na 

wynajem, głównie z uwagi na brak podstawy prawnej. Ale gwarantował, że zastanowią się 

nad tym jak udostępnić i w jaki sposób zrobić preferencje dla uczniów, będących w klubach 

sportowych. Uznał bowiem, że to może mieć sens, ale reszta zdaniem burmistrza mogłaby 

doprowadzić do tego, że wszyscy chcieliby korzystać z jednej sali gimnastycznej. Jeżeli np. 

dyrektor Grzegrzółka będzie chciała dużo mniej za wynajem sali, niż za wynajem hali przy 

Gimnazjum Nr 2, to przecież wiadomo, że dlatego aby zachęcić jakiś klub atrakcyjną ceną. 

Natomiast co do wynajmu sal lekcyjnych  – mówił burmistrz – to z tego co wiem wpływy z 

tego tytułu są niewielkie, bo na spotkanie społeczne są one udostępniane za darmo, a 

wyjmowane są one głównie dla szkół niepublicznych.  

        Innych propozycji w tym temacie nie było, a w trakcie dyskusji pan burmistrz i pani 

skarbnik odpowiadali na inne pytania dotyczące projektu, zadane przez radnych panów 

Krzysztofa Tabaczkę i  Józefa Spychalskiego.  

 
             Rada 17 głosami „za” , przy 7 „wstrzymujących się” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXVII/239/05 

 
w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych.  

 

 

Ad pkt 22 

 

        Podjętą 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXVII/240/05 

 
Rada wprowadziła zmiany do budżetu miasta na rok 2005.  
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Ad pkt 23 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Działdowo na rok 2005 : 

 
W dyskusji : 

 
Radna pani Elżbieta KONARZEWSKA – zwróciła uwagę na to, że w projekcie planu 

pracy Komisji nie uwzględniono kontroli Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, tj. jednostki 

która winna być kontrolowana przez tę Komisję.  

 
Pan Roman KARPIŃSKI  - przewodniczący Komisji Rewizyjnej odpowiedział, że nie 

zaplanowano kontroli tej jednostki, z tego względu, że MOSiR był kontrolowany w roku 

ubiegłym i nie ma obowiązku  przeprowadzania co roku takiej samej kontroli.  

 
Wiceprzewodniczący RM pan Marian ODACHOWSKI  -  wyrażał wątpliwości, czy ten 

plan pracy Komisji Rewizyjnej może być zatwierdzony w   świetle uregulowań naszego 

Statutu. § 107 określa bowiem,   że plan pracy  przedłożony Radzie musi zawierać co 

najmniej : terminy odbywania posiedzeń i wykaz jednostek, które zostaną poddane kontroli 

kompleksowej. A proszę zauważyć – kontynuował – że w przedstawionym planie pracy ani 

razu nie pojawia się pojęcie kontroli. Mówi się o ocenie, o analizie itd.  

Po czym pan Odachowski nawiązując do przedstawionego dziś sprawozdania z działalności 

tej Komisji za rok ubiegły – powiedział – że ono również nie spełnia wymogów Statutu. 

Zgodnie bowiem z § 108 sprawozdanie powinno zawierać : 1) liczbę, przedmiot, miejsce, 

rodzaj i czas przeprowadzonych kontroli, 2) wykaz najważniejszych nieprawidłowości 

wykrytych w toku kontroli, 3) wykaz uchwał podjętych przez Komisję Rewizyjną, 4) wykaz 

analiz kontroli dokonanych przez inne podmioty wraz z najważniejszymi wnioskami 

wynikającymi z tych kontroli. Natomiast jeżeli sięgniemy do tego sprawozdania – 

kontynuował – to od biedy można przyjąć, że kontrola dotyczyła wykonania budżetu i 

wydatków na halę widowiskowo-sportową. Natomiast przy pozostałych tematach, 

wyszczególnionych w sprawozdaniu mówimy o ich ocenie, analizie. Częściej  mamy tutaj  do  

czynienia z pewnymi ocennymi sformułowaniami typu :  Komisja czuje niedosyt, Komisja 

wyraża emocje, w sprawozdaniu zostały ujęte tematy, które budziły  największe emocje. To 

nie jest kwestia emocji, to nie jest kwestia odczuć , niedosytu, czy dosytu – tylko jest to 

kwestia po prostu nie wywiązywania się ze statutowej roli, przypisanej tej Komisji. Mam 

pewne obawy – mówił – że sytuacja ta wynika albo z nieznajomości rzeczy, albo z niechęci 

do wykonywania kontroli. Komisja Rewizyjna bowiem zgodnie z § 92 naszego Statutu 
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kontroluje działalność burmistrza, gminnych jednostek organizacyjnych i jednostek  

pomocniczych gminy pod względem legalności, gospodarności, rzetelności, celowości oraz 

zgodności dokumentacji ze stanem faktycznym. Komisja Rewizyjna bada w szczególności 

gospodarkę finansową kontrolowanych podmiotów, a więc nie analizy, nie oceny, nie 

sprawozdanie, nie wysłuchanie informacji – tylko kontrola i tego mi w tym planie pracy 

Komisji Rewizyjnej brakuje – przekazał.  

 

Odnosząc się do wystąpienia wiceprzewodniczącego  Pan Roman KARPIŃSKI – 

przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że to co zostało uwzględnione w 

sprawozdaniu jest zapewne zgodne ze Statutem i z przepisami dotyczącymi funkcjonowania 

komisji rewizyjnych. Komisja Rewizyjna nie musi przeprowadzać wyłącznie kontroli 

finansowej, nie jest to bowiem zawodowy organ kontrolny, lecz jest to organ społeczny. 

Komisja nie jest w stanie zrealizować kilku kontroli kompleksowych w roku, bo kontrola 

kompleksowa jest dla organów zawodowo zajmujących się kontrolą. My możemy wchodzić 

w tematy nas interesujące. A  chyba lepiej skontrolować, to co można skontrolować, niż 

tworzyć fikcję dla fikcji,  pisząc programy, które później nie będą realizowane. 

Uczestniczyłem w szkoleniach dotyczących spraw kontrolnych, które prowadzili 

doświadczeni szkoleniowcy z Regionalnej Izby Obrachunkowej – mówił dalej – którzy wręcz 

prosili, aby komisje nie planowały kontroli kompleksowych, bo nie są w stanie ich 

zrealizować, ale żeby kontrolowały tematy bardziej problemowych,  które interesują Radę , 

czy też są kontrowersyjne.  Uważam, że taka nasza działalność – kontynuował – będzie 

bardziej wiarygodna , niż gdybyśmy próbowali stwarzać wrażenie, że jesteśmy zawodowym 

organem, zajmującym się kontrolą. Przeprowadzenie kompleksowej kontroli finansowej 

wymaga od 2 do 3 miesięcy  pracy. A prawie każdy z nas pracuje zawodowo, także ja w życiu 

bym się nie podjął takiej kontroli, bo musiałbym zamknąć swój zakład pracy i zajmować się 

przez te miesiące przeprowadzaniem kontroli. Jeżeli państwo uważacie inaczej – powiedział – 

to ja bardzo chętnie zrezygnuje z tej funkcji i niech następny przewodniczący  udowodni – jak 

będą wyglądały kompleksowe kontrole finansowe.  

 

        Po czym Rada podjętą 11 głosami „za”, „przeciwko” 1 i przy 8 „wstrzymujących się”   

 

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXVII/241/05 

 
zatwierdziła plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2005.  
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Ad pkt 24 

 

        Odpowiedzi na zapytania zostały udzielone w punkcie zapytania.  

 

Ad pkt 25 

 

        W punkcie tym : 

 

Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz miasta poinformował radę, że   

- otrzymaliśmy do umieszczenia na tablicy ogłoszeń Obwieszczenie Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego dotyczące wszczęcia postępowania w sprawie wydania 

decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, dla inwestycji polegającej 

na rozbudowie i przebudowie linii kolejowej Warszawa-Gdynia. Co oznacza, że PKP 

w końcu przystąpi w latach 2007-2013 do tej przebudowy.   Nadmienię tylko – 

przekazał burmistrz – że my i Gmina Działdowo mamy plan, Gmina Iłowo ma w 

części, a pozostałe nie mają. Tak więc  procedura ta będzie znowu bardzo długa, ze 

względu na niezbędne uzgodnienia, po prostu, ci którzy nie mają będą musieli 

opracować studium. My jesteśmy do tego przygotowani, będziemy składać wniosek. I 

mam nadzieję, że wojewodzie uda się przyśpieszyć procedurę, bo być może będzie to 

realizowane w ten sposób, że będą robić kawałkami tam gdzie są uzgodnienia,   

- Zarząd Dróg Wojewódzkich przygotował w końcu koncepcję przebudowy trasy 

Brodnica-Mława. Każda z gmin otrzymała do oceny dokumentację. My wskazaliśmy 

swoje uwagi, będziemy żądali budowy 2 rond w mieście. W tej sprawie byłem także 

na spotkaniu – informował dalej – które przyniosło taki efekt, że 15 kwietnia odbędzie 

się  spotkanie  przedstawicieli wszystkich samorządów i marszałków 2 województw w 

sprawie budowy 5 km trasy do Mławy, powstanie którego  warunkuje  budowę firmy 

LG na tamtym terenie. Myślę, że pod naciskiem dojdzie do porozumienia, bo firma 

LG ma docelowo zatrudnić 12 tysięcy ludzi.    

 

Radny pan Adam STOLARSKI –  przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska poinformował, że w związku z nieporozumieniem jakie zaistniało – wnosi, aby 

uchwała w sprawie wydzierżawienia budynku przy ul. Norwida 29  wróciła pod obrady 

Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska, a później, jeżeli taka będzie wola Komisji, żeby 

jeszcze raz stanęła na następnej sesji.  
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Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM odpowiedziała, że jeśli taka będzie 

wola Rady, to wprowadzi ten punkt do porządku obrad kolejnej sesji. 

 
Pan STOLARSKI – zapytał jaka jest procedura  i kto ma zgłosić taką inicjatywę.? 

 
Przewodnicząca Rady  - odpowiedziała, że zgodnie ze Statutem inicjatywę  uchwałodawczą 

posiada każdy radny.  

 
a 

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz przekazał, że lekarze mają zamiar zgłosić pewien 

wniosek o dofinansowanie , do czego jest im  niezbędna umowa dzierżawy. Warunkiem 

koniecznym do uzyskania pieniędzy z Unii Europejskiej jest bowiem dzierżawa na okres nie 

krótszy, niż to określa program.  

 
Pani BARTKOWSKA – przewodnicząca RM stwierdziła, że w tym  momencie obowiązuje 

uchwała, która została dziś podjęta. Jednak nie szybciej, niż na następnej sesji może być 

podjęta kolejna, która  w niewielkim stopniu wp łynie na kształt umowy.  

 

Radny pan Adam STOLARSKI  - przypomniał, że chodzi tylko o wykreślenie ust. 2 z § 1, 

który stanowi o dalszym przedłużeniu umowy. Natomiast pozostała treść uchwały jest 

oczywista i została ona pozytywnie zaopiniowana przez Komisję.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – stwierdziła, że umożliwienie przedłużenia umowy nie jest 

obligatoryjnym jej przedłużeniem. Do 31 maja zdążymy  uregulować kwestię sporną 

dotycząca treści tej uchwały. Rada jeszcze raz zadecyduje – jeżeli taka będzie jej wola – 

powiedziała.  

 
Pan Stanisław STEFANINA – przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  odpowiedział 

na pytanie radnego pana Odachowskiego  zadane na posiedzeniu Komisji w sprawie 

finansowania  biura regionalnego naszego województwa w Brukseli – informując, że powiaty 

płacą składkę na to biuro już od ubiegłego roku, a wynosi ona  12.000 zł rocznie.  

 
Radna pani Elżbieta KONARZEWSKA – przekazała, że młodzież uczestnicząca   w 

okolicznościowych sesjach, które odbywają się  w CKU  zwróciła się z prośbą o nie 

włączanie tam w czasie sesji  klimatyzacji, bo powoduje ona, że się przeziębiają . Ponadto 
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proponują, aby dla higieny umysłowej, po każdym wygłoszonym referacie ogłaszano 

przerwę.   

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca RM zapewniła, że  przekaże prośbę 

dyrektorowi CKU mówiąc przy tym, iż myśli, że nie chciano nas uszczęśliwić nadmiernym 

zimnem, lecz po prostu chcieli żebyśmy mieli świeże powietrze.  

        Po czym – w imieniu własnym, pani dyrektor MBP, Klubu Recenzentów przy 

Gimnazjum Nr 2 oraz pana Krzysztofa Tabaczki zaprosiła na spotkanie z panem Tabaczką 

połączone z promocją nowego tomiku jego wierszy „Dzień i Noc” – informując, że odbędzie 

się ono 31 marca o godz. 17 00 w ratuszu.  

 
a 

 
Pan Marian ODACHOWSKI – wiceprzewodniczący RM poinformował o organizowanej z 

inicjatywy pana Wiesława Hegedornwego, TMZD i MDK biesiadzie mazurskiej, planowanej 

na dzień 23 kwietnia.  

 
 
        Wobec wyczerpania porządku dziennego przewodnicząca zamknęła XXVII sesję Rady 

Miasta Działdowo, a przed zamknięciem złożyła wszystkim  życzenia świąteczne.  

 
 

Protokółowała                                                                          Przewodnicząca Rady                                                                                                 

G.Nadratowska                                                                      Teresa BARTKOWSKA  

 

 


